
Protokół Nr 2/10

 z posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku, 
które odbyło się w dniu 14 grudnia 2010 roku.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

18  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 16. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni:.Jerzy Muśko i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Włodzimierz Szelążek,
• Skarbnik Miasta  - Jarosław Wróbel,
• Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

– Irena Podlecka,
• Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Sławomir Chilicki,
• Naczelnik Wydziału SiR – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Prezes spółki  Zespołu Inwestycji – Halina Bender,
• Inspektor ds zarządzania energią - Krzysztof Wilczyński, 
• Naczelnik Wydziału Edukacji- Stanisław Zalewski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Zatwierdzenie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

3. Projekt budżetu miasta Ełku na 2011 rok.

4. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji  Rady 
Miasta.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski zapoznał zebranych z porządkiem obrad 

Komisji. 
Radni nie wnieśli uwag i w glosowaniu jawnym - jednomyślnie przyjęli porządek obrad jak 
wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółów z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i w głosowaniu jawnym - jednomyślnie przyjęli 

protokół Nr 1/10 z dnia 6 grudnia 2010 roku.

Do punktu  3- go 
  Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski na wstępie powiedział, że to pierwsza 

komisja,  która będzie się zapoznawała z projektem budżetu miasta Ełku na 2011 rok. 
Zgodnie  z  procedurą  uchwalania  budżetu  miasta,  to  w  pierwszej  kolejności  komisje 



branżowe Rady Miasta  powinny omówić  i  przekazać wnioski  do  Komisji  Budżetowej  i 
Rozwoju Gospodarczego, dlatego też proponuje przyjrzeć się temu budżetowi w sposób 
ogólny. 

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  przystąpił do omówienia projektu budżetu na 2011.
Różni się on od tego zeszłorocznego technicznie, gdyż składa się z dwóch części:

− uchwały budżetowe -j w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku na rok 2011,
− projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 

2011-2027.
Wieloletnia Prognoza Finansowa jest zatem odrębną uchwałą, chociaż jako załącznik do 
budżetu miasta funkcjonowała w naszym budżecie od około 10 lat. Obejmuje ona nakłady 
na wieloletnie inwestycje i programy.
Następnie Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel przystąpił do omówienia projektu budżetu.

− planowane  dochody  w  wysokości  165,2  mln  zł,  z  czego  37,7  mln  zł  dochody 
majątkowe,

− planowane wydatki  w wysokości  ok. 185 mln zł,  z czego 125 mln zł  to wydatki  
bieżące,

− deficyt budżetu w wysokości 19,9 mln zł,
− spłaty dotychczas zaciągniętych kredytów – 3.895 tys zł,

Podstawowe pozycje dochodów stanowić będą:
− subwencje – 40,07 mln zł,
− udział w podatkach budżetu państwa 23,7 mln zł (wzrost o 5,49%),
− dochody z podatków i opłat lokalnych 24,3 mln zł (wzrost o 7,1%), w tym wzrost 

stawek o ok. 3,5%, planowana kwota 24,3 mln zł,
− wpływy ze sprzedaży mienia komunalnego zakładane w wysokości 12 mln zł.

Założeniem konstrukcji wydatków był wzrost średniego wynagrodzenia o 2% i pozostałych 
o 1%. Ogólnie wydatki bieżące są planowane na poziomie 98% tegorocznych.

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski zwrócił się z pytaniem – czy są uwagi i 
wnioski  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej 
Miasta Ełku na lata 2011– 2027?
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski  zwrócił  uwagę na tabele 
prognozy, cyfry są tak małe, że prawie nieczytelne. Zwraca się z prośbą, aby te tabele tak 
powiększyć, by zawarte dane były czytelne.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – nie ma problemu tabele zostaną zrobione w 
formacie A3.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  zwrócił  uwagę  na  zapis  w 
projekcie uchwały  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku 
na lata 2011– 2027 – zapis powinien brzmieć Rada Miasta Ełku uchwala, dalsza część 
zapisu  „co  następuje”jest  zbędna  przed  §  1.  Należy  również  poprawić  załącznik  z 
zapisem, że jest to załącznik do uchwały. Jest to kwestia techniczna.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  się  z  pytaniem  –  czy  zakładany  przyrost 
wpływów z PIT i CIT o 4% jest realny?
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  założenia  takiego  wzrostu  są  wprowadzone  na 
podstawie danych budżetu państwa.

Radny Karol Marchel  zwrócił  się z pytaniem – czemu spotkanie tej  Komisji  ma 
służyć?  Oczekiwał,  że  otrzyma  szerszy  materiał,  wizualizację  dynamiki  dochodów  i 
wydatków  budżetowych.  Należałoby  w  sposób  obrazowy  zapoznać  się  z  projektem 
budżetu na rok 2011. Komisje branżowe będą zajmować się poszczególnymi działami w 
zakresie swoich kompetencji, jaki zatem jest cel dzisiejszej dyskusji?

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski – jest to pierwsze posiedzenie Komisji. 
Przystępujemy do pracy nad przyszłorocznym budżetem „z marszu”. Na początku chcemy 



się  przyjrzeć  chociażby  ogólnym  założeniom  budżetu.  Będziemy  czekać  na  wnioski 
komisji branżowych.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – powinniśmy dyskutować 
nad  wieloletnią  prognozą  finansową,  gdyż  jej  zapisy  mają  wpływ  na  przyszłoroczny 
budżet.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  przedstawił  prezentację  multimedialną 
kształtowania się dochodów i wydatków budżetu miasta.
Radny  Karol  Marchel  zwrócił  się  z  wnioskiem,  aby  wszystkim  radnym  przekazać 
zaprezentowany materiał.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel zobowiązał się przekazać materiały.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – przewidywane zadłużenie 

naszego budżetu  miasta  na koniec  2010 roku to  61,3  mln  zł,  natomiast  na  rok  2011 
sięgnie ono 77 mln zł, jak to ma procentowo do poziomu przychodów, jak daleko nam do 
progu, którego nie wolno nam przekroczyć? W projekcie uchwały  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2011– 2027 jest planowana spłata 
długu do roku 2027 – czy ta prognoza nie jest zbyt optymistyczna? Czy ten dokument nie  
powinien być zweryfikowany? Ta prognoza jest również obowiązującym dokumentem dla 
Prezydenta  Miasta,  czy  przyjmując  taką  takie  zapisy  w  uchwale  nie  narzucamy zbyt 
„ciasnego gorsetu” Prezydentowi?
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – zawsze kona koniec prognozy jest spłata długu. Ta 
uchwała,  podobnie  jak  uchwała  budżetowa  będzie  się  zmieniała.  Należy  mieć 
świadomość, że realizując kolejne inwestycje będą wzrastały bieżące koszty utrzymania. 
Jest  to  również  kierunek  kształtowania  w naszym mieście  dochodów uzyskiwanych  z 
podatków lokalnych.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski zwrócił uwagę na zapis pkt XVI 
Spełnienie wskaźnika spłaty z art. 243 ufp (1/3 średniej) występuje tutaj niezgoda, czy w 
takim razie możemy uchwalać budżet miasta mając to na względzie?

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  ten  wskaźnik  obowiązuje  od  2014  roku  i 
dopiero wtedy nie może być uchwalony budżet, gdy występuje taka niezgodność. 
Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – zgodnie z zapisami ustawy o finansach 
publicznych ten dokument będzie przedmiotem analizy Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Czy jesteśmy ograniczeni czasowo jeśli chodzi o spłaty zadłużeń?

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  mamy  umowy,  które  ewentualnie  można 
aneksować. 

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  ta  prognoza  jest  bardzo  konserwatywna, 
szczególnie  w kwestii  dochodów.  Sam wskaźnik  inflacji  będzie  dużo  wyższy.  Czy nie 
można pomyśleć o analizie, która by uwzględniała również wskaźniki makroekonomiczne, 
jak to robi nasz rząd.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – jeśli mówimy o subwencjach planowana kwota 
jest  wyższa.  Zarówno  subwencja  jak  i  wpływy  z  PIT  są  założone  na  podstawie 
wskaźników budżetu państwa.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  zwrócił  uwagę,  że  trzeba  jeszcze  mieć  na 
uwadze stronę wydatkową budżetu miasta na przyszły rok. Zaplanowano tutaj 2% wzrost, 
gdzie są m.in. opłaty za oświetlenie miasta, wynagrodzenia i inne.

Do punktu  4- go 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektów uchwał  będących  w 

porządku obrad najbliższej sesji Rady Miasta.
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 

w budżecie miasta Ełku na 2010 rok:
Zwiększa się dochody budżetu z tytułu otrzymanych dotacji z budżetu państwa na 

zadania własne i subwencji, w tym:



– dział  852 rozdział  85214 § 2030 o kwotę 190 295 zł  – dotacja na wypłatę zasiłków 
okresowych. Środki mają zabezpieczenie w planie wydatków budżetowych.
- dział  852 rozdział  85216 § 2030 – o kwotę 25 422 zł  – dotacja na wypłatę zasiłków 
stałych. Środki mają zabezpieczenie w planie wydatków budżetowych.
-  dział  852  rozdział  85219  §  2030  –  dotacja  na  funkcjonowanie  MOPS  –  wydatki 
zaplanowane w budżecie.
– dział 758 rozdział 75805 § 2920 – część rekompensująca subwencji ogólnej 
o kwotę 17 706 zł na wyrównanie ubytków dochodów wynikających ze zwolnień z podatku 
od nieruchomości gruntów, budowli i budynków położonych na terenie specjalnej strefy 
ekonomicznej. 
2. W związku z przesunięciem realizacji zadań z 2010 roku na rok 2011 zmniejsza się 
planowane wydatki własne na: budowę ulicy Wileńskiej - 400 tyś zł, modernizację ulicy 
Nadrzecznej  i  Brzozowej  -  300  tyś  zł,  adaptację  budynku  pokoszarowego  przy  ul. 
Kościuszki  -  300 tyś  zł,  rozbudowę Techno – Parku w Ełku -  1 mln zł,  przesuwa się 
również emisję obligacji na kwotę 2 mln. zł na rok 2011 (odrębna uchwała).
3. Zmiany przychodów i wydatków oraz środków obrotowych na koniec i początek roku 
w  planie  gospodarstwa  pomocniczego  Zespół  Inwestycji,  zgodnie  z  rzeczywistym 
wykonaniem na dzień likwidacji zespołu.
4. W wyniku dokonanych zmian: dochody budżetowe zwiększają się o kwotę 450 594 zł, 
natomiast wydatki zmniejszają się o kwotę 1 845 200 zł. 

Deficyt  budżetu  zmniejsza  się  o  kwotę  2 295 794  zł,  wolne  środki  na  pokrycie 
deficytu zmniejszają się o kwotę 295 794 zł, emisja obligacji na pokrycie deficytu w 2010 
roku wyniesie 16 mln zł.
Ogółem wydatki  budżetu miasta maleją o około 2 mln zł. Związana jest z tym również 
zmiana  uchwały  dotycząca  emisji  obligacji  komunalnych  na  lata  2010-2011.  W dziale 
oświata i wychowanie mamy 190 tys. zł z subwencji oświatowej. W tym roku te środki 
finansowe nie będą wykorzystane i zgodnie z propozycja Wydziału Edukacji i Prezydenta 
Miasta chcemy te pieniądze wykorzystać na remonty szkół w roku 2011.
Radny Karol Marchel zwrócił  się z pytaniem – skąd są zatem środki finansowe na na 
wymianę stolarki okiennej w Szkole Podstawowej nr 2 w wysokości 50.600 zł?

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanislaw  Zalewski  omówił  szczegółowo  zmiany 
w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji:

zmiany w planie finansowym wydatków budżetowych zostały dokonane na wnioski 
dyrektorów szkół: 
o Szkoła Podstawowa nr 2 przesunięcia pomiędzy rozdziałami  80101 i 85401 kwoty 

3  000 zł,  która  dotyczy wynagrodzeń nauczycieli.  Szkoła  Podstawowa nr  2  złożyła 
wniosek  o  zwiększenie  środków  w  rozdziale  80101  w  paragrafie  4210  –  zakup 
materiałów i  wyposażenia  o kwotę  50.600zł  z  przeznaczeniem na wymianę stolarki 
okiennej  w  5  salach  lekcyjnych  oraz  w  sali  gimnastycznej.  Stolarka  okienna  w 
odniesieniu do zgłoszonych przez szkołę sal lekcyjnych i sali gimnastycznej jest w złym 
stanie technicznym. 

o Szkoła Podstawowa nr 3 złożyła wniosek o zwiększenie wydatków w rozdziale 80101 
o kwotę ogółem 35.200 zł w tym na zakup energii o kwotę 25.000 zł i na zakup usług 
kwotę 10.200 zł. Braki wykazane na energii spowodowane są zwiększonym poborem 
energii elektrycznej i wody w czasie remontu kuchni i stołówki szkolnej. Remont kuchni  
trwał około 2 miesięcy i w tym czasie pracowały maszyny, urządzenia /wiertarki, młoty 
pneumatyczne, inne/ które pobierały prąd, zużyto również dużo więcej wody. Braki 
na  usługach  spowodowane  są  zapotrzebowaniem  na  opłacenie  wyjść  dzieci  do 
pływalni. 
Z  racji  na  wspólne  (SP3+G4)  użytkowanie  stosunkowo  małej  sali  gimnastycznej, 



uczniowie w większym zakresie korzystają z zajęć w pływalni. 

o Szkoła Podstawowa nr 4 zmniejsza plan wydatków w rozdziale 80101 o kwotę 25.000 
zł i w rozdziale 80148 o kwotę 6.000 zł. Są to kwoty zaplanowane na odprawy, które 
nie zostały wypłacone / nauczyciele nadal pracują. 

o Gimnazjum nr 1 zwiększenie planu wydatków w rozdziale 80110 o kwotę 10.000 zł 
z  przeznaczeniem  na  wymianę  stolarki  okiennej  w  jednej  sali  lekcyjnej.  Szkoła 
sukcesywnie dokonuje wymiany stolarki okiennej. 

o Przesunięcia  w  rozdziale  80195  pomiędzy  paragrafami  kwoty  1.081  zł  dotyczą 
zabezpieczenia obsługi inwestorskiej w Szkole Podstawowej nr 4 w której wykonany 
został remont dwóch ścian zewnętrznych ( elewacja od strony północnej i zachodniej).

2. Zmiany  w  planie  finansowym  dochodów  budżetowych  na  podstawie  Decyzji 
Ministerstwa Finansów zwiększa się dochody w części oświatowej subwencji ogólnej o 
kwotę  191  100  zł, na  dofinansowanie  wydatków związanych  z  przeprowadzeniem 
remontów w obiektach oświatowych.

3. Ponadto: na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. I Dywizji T. Kościuszki 
i Gimnazjum nr 3 im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Ełku – w załączniku 
nr 9 dotyczącym dochodów własnych jednostek budżetowych - w odniesieniu do szkół 
podstawowych  i  gimnazjów  zwiększa  się  przychody  i  wydatki,  a  zmniejsza  stan 
środków obrotowych na koniec roku.

Wydatki te są pokrywane z przyznanych środków subwencji oświatowej. 
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  dodał,  że pozostała kwota pomniejszona o te 

wymienione wydatki nie zostanie rozdysponowana w tym roku.
Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  pkt.  IV  części  opisowej  pkt.  4  dotyczący 

modernizacji systemu ogrzewania w budynku CEE – co zamierzamy tutaj wykonać?
Kierownik  Zespołu  Inwestycji  Halina  Bender  wyjaśniła,  że  chodzi  tutaj  o 

poprawienie  komfortu  cieplnego  w  obiekcie  Centrum  Edukacji  Ekologicznej.  Część 
elementów  była  wyłączona  z  dofinansowania  unijnego.  W  tej  chwili  jest  potrzeba 
wykonania docieplenia dwóch niedogrzanych sal,  stropodachu i  wykonania elementów 
wentylacji. Potrzeby te wynikają z projektu technicznego.
Radny Bogusław Wisowaty zwrócił uwagę na konieczność przekazania dyrektorów szkół 
potrzeby szukania oszczędności w ich budżetach, chodzi tutaj szczególnie o wodę i ścieki, 
oświetlenie.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  pkt.  II  części  opisowej 
wydatków budżetowych – czego dotyczą przeniesienia w wydatkach MOSiR?

Radny Karol Marchel – jaka jest polityka miasta względem oświaty, czy miasto ma 
ją  określoną? Czy każda zgłaszana potrzeba powoduje kolejne  dokładanie  środków z 
budżetu miasta?

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  budżety  szkół  są  bardzo 
„szczupłe” i właśnie z tego względu staramy się pomóc. Będzie przygotowana informacja 
na koniec tego roku dotycząca wydatków budżetowych szkół.  80% budżetów szkól  to 
wydatki na płace i pochodne.

Z-ca Prezydenta Miasta Włodzimierz Szelążek – cięcia budżetowe dotyczą również 
szkół, natomiast polityka oświatowa jest domeną Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  dodał,  że  jest  przyjęty  dokument  na 
początku  poprzedniej  kadencji  Rady  Miasta  dotyczący  polityki  oświatowej  samorządu 
miejskiego  i  zostanie  on  zaprezentowany  na  jednym  z  kolejnych  posiedzeń  Komisji 
Oświaty, Kultury i Rodziny. Są tam konkretne rozwiązania.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – inwestycja w edukację to 



inwestycja w przyszłość naszych mieszkańców. Również wydatki na pływalnię dla szkół to 
forma aktywizacji ruchowej dzieci i młodzieży.

Naczelnik  Wydziału  PiSS  Aneta  Werla  omówiła  zmiany  dotyczące  przesunięć 
budżetowych MOSiR – są one związane z funduszem pracy i pochodnymi.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  uwagę,  że  na 
przyszłość każda taka zmiana powinna być szczegółowo opisana.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie członkowie Komisji  zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2010 rok.

* * *
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę  Nr 

LX/541/10 z dnia 28 września 2010r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2011r. Projekt zawiera zmianę brzmienia pkt. 4 w § 1 ust. 2 w związku 
ze zmianą ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie członkowie Komisji  zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę  Nr LX/541/10 z dnia 28 września 2010r. 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011r.

* * *
Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił  projekt  uchwały w sprawie  określenia 

wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych  na  2011  r.  Projekt  zawiera 
obniżone  stawki  z  stosunku  do  obowiązujących  w  2010  roku.  Wprowadzono  również 
podział pojazdów zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych z uwzględnieniem 
stawek minimalnych i maksymalnych. Szacowane dochody z tego podatku w 2011 roku 
będą niższe o około 100 tys.  zł.  Nie jest  to  jednak pewny wynik,  gdyż może one się 
zmieniać, biorąc pod uwagę rejestrujących samochody w naszym mieście. Jest to nasz 
jedyny podatek, który jest mobilny. 
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  jak  kształtuje  się 
wysokość tego podatku w miastach i gminach ościennych?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – jest niższy o 2 zł niż w Gminie Ełk i również o 2  
zł niż w Starych Juchach. Jeśli chodzi o inne miasta, nie dysponuje takimi danymi.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski  –  jest  to  uszczerbek dla 
przyszłorocznego  budżetu  miasta.  Obniżanie  stawek  wtedy  ma  sens  gdy  ten  wynik 
finansowy jest  przynajmniej  na zero.  Nie jest tutaj  problem w osobach fizycznych,  ale  
raczej  chodzi  o  przyciągniecie  podmiotów  gospodarczych  rejestrujących  pojazdy 
lizingowane.
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – nikt w tej chwili nie przedłoży takich dokumentów, jak 
wpływy  z  tego  podatku  będą  się  kształtowały  w  roku  przyszłym.  Czy  takie  działanie 
przyciągnie nowych podatników. Porównywanie do innych miast nie ma sensu.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Ireneusz Dzienisiewicz  –  dobrze jednak byłoby 
znać chociaż przybliżoną analizę.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  przy  4  głosach  „przeciw”  i  6  głosach 
„wstrzymujących”  członkowie Komisji nie wyrazili opinii.

* * *
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 

Uchwały Nr LVI/498/10 Rady Miasta Ełku z dnia 29 czerwca 2010 roku   w sprawie emisji 
obligacji  komunalnych  w  latach  2010  –  2011  –  wynika  to  z  mniejszego  wykonania 
planowanych wydatków budżetowych i mniejszego deficytu budżetowego w 2010 roku. 
Planowana emisja obligacji o wartości 2 mln zł zostanie wyemitowana w 2011 roku.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.



W głosowaniu jawnym; 13 głosami „za” - jednomyślnie członkowie Komisji zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVI/498/10 Rady Miasta Ełku z 
dnia 29 czerwca 2010 roku   w sprawie emisji  obligacji komunalnych w latach 2010 – 
2011.

* * *
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  się  o  omówienie  projektu 

uchwały w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku Tomasza Mariusza 
Andrukiewicza.

Przewodniczący  rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  powiedział,  że  projekt  ten  był 
omawiany na konwencie Rady Miasta i teraz jest prezentowany radnym. Prezydent Miasta 
nie miał zmienianego wynagrodzenia od poprzedniej kadencji Rady Miasta. Chcielibyśmy, 
by jego praca została doceniona. W stosunku do poprzedniego wynagrodzenia zmianie 
ulega wynagrodzenie zasadnicze, dodatek funkcyjny. 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 14 głosami „za” - jednomyślnie członkowie Komisji zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku 
Tomasza Mariusza Andrukiewicza.

* * *
Pełnomocnik  ds  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i 

Narkomanii  Irena Podlecka omówiła  projekt  uchwały w sprawie  uchylenia Uchwały Nr 
L/469/10  z  dnia  30  marca  2010r.  w  sprawie  zawarcia  Porozumienia  z  Gminą  Ełk 
dotyczącego  powierzenia  Gminie  Miastu  Ełk  zadania  w  zakresie  porad  mieszkańcom 
Gminy Ełk w Punktach Konsultacyjnych prowadzonych w ramach Miejskiego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2010  rok  oraz  Miejskiego 
Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2009-2012.  Nie  zostało  podpisane 
porozumienie przez Wójta Gminy Ełk, dlatego też wnioskuje się o uchylenie tej uchwały.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 14 głosami „za” - jednomyślnie członkowie Komisji zaopiniowali  
pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Inspektor  ds  zarządzania  energią  -  Krzysztof  Wilczyński  omówił  projekt  uchwały 

w sprawie przyjęcia Miejskiego  Programu Energetycznego na lata 2010-2013”.
Przyjęcie i wdrożenie Miejskiego Programu Energetycznego ma na celu zaoszczędzenie 
przynajmniej 10 % energii zużywanej w budynkach komunalnych do roku 2013.

Miejski Program Energetyczny należy do dokumentów służących realizacji  celów 
polityki miasta w zakresie zrównoważonego rozwoju energetycznego. Cele te realizowane 
są  poprzez  działania  w  obrębie  oszczędności  paliw  i  energii  oraz  wykorzystania 
odnawialnych źródeł energii. Działania te prowadzą do  obniżenia emisji zanieczyszczeń 
do atmosfery,  a przez to do obniżenia negatywnego wpływu działalności człowieka na 
środowisko naturalne.

Miejski Program Energetyczny jest zgodny z Ustawą o samorządzie gminnym oraz 
dokumentami  o  randze  krajowej  i  wojewódzkiej.  Dla  Programu  została  wykonana 
prognoza oddziaływania na środowisko.

Rozpoczęcie  realizacji  Miejskiego  Programu  Energetycznego  było  wstępem  do 
podjęcia  inicjatywy,  jaką  było  przystąpienie  Miasta  Ełk  do  Covenant  of  Mayors – 
Porozumienia Burmistrzów. Przystąpienie do Porozumienia oznacza dobrowolne podjęcie 
zobowiązania  o  przekroczeniu  obligatoryjnego  planu  państw  członkowskich  Unii 
Europejskiej  w  zakresie  redukcji  emisji  CO2 o  20  % do  roku  2020.  Zobowiązanie  to 
dotyczy  całego  obszaru  gminy,  a  więc  obejmuje  poza  majątkiem  gminnym  również 
transport, przemysł i budownictwo mieszkaniowe.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Rady Miasta  Stefan Węgłowski  na  wstępie  powiedział,  że  jest  to 



szerokie  i  szczegółowe  opracowanie.  Brak  jednak  w  tym  opracowaniu  mostu 
energetycznego Alitus-Nowa Wieś Ełcka.  Ponadto  na str  23  tego programu mówi  się 
jedynie o Ełku, jako o mieście ekologicznym i miejscu do wypoczynku turystycznego. Brak 
tutaj elementu rozwoju ekonomicznego i przemysłu nie szkodzącego środowisku.

Pan  Krzysztof  Wilczyński  powiedział,  że  w  przyszłym  roku  ten  program  będzie 
aktualizowany i taki zapis zostanie uwzględniony.
Naczelnik Wydziału MK Andrzej Semeńczuk zwrócił uwagę na jakich dokumentach opiera 
się Miejski Program Energetyczny – chodzi tutaj o Porozumienie i działania mające na 
celu  obniżenie  emisji  zanieczyszczeń  do  atmosfery.  Czyli  głównie  działania 
proekologiczne i ograniczenia mające na celu oszczędzanie energii. Mos energetyczny z 
Alitus to na razie jedna z alternatyw, kolejną z nich jest Kaliningrad-Olsztyn. Jest tutaj 
ostra konkurencja.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  zwrócił  uwagę,  że  chodzi  tutaj 
również o część wstępną. Dlatego też wnioskuje, by na str 23 znalazły się zapisy, kilka 
zdań  odnośnie  ekonomicznego  rozwoju  miasta  Ełku,  przemysłu  nie  szkodzącego 
środowisku.

Pan  Krzysztof  Wilczyński  zobowiązał  się,  że  uwzględni  zgłoszone  uwagi  w  tym 
programie i uzupełni materiał. Jeśli chodzi o most energetyczny będzie uwzględniony w 
planie zgodnie z ustawą.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie  przyjęcia Miejskiego  Programu Energetycznego na lata 2010-2013”.

* * *
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku 

na lata 2011– 2027.
Materiał został omówiony w trakcie dyskusji nad projektem budżetu miasta Ełku na 2011 
rok.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata 
2011– 2027.

Do punktu  5- go 
 Przewodniczący Komisji  Dariusz Wasilewski  zwrócił  się  do członków Komisji  o 

przygotowanie  się  do  zgłaszania  propozycji  do  planu  pracy  Komisji  na  2011  rok  na 
następnym posiedzeniu.

Następnie  Przewodniczący  Dariusz  Wasilewski  poinformował,  że  wpłynęły 
następujące pisma, które zostaną szczegółowo omówione i zaopiniowane na posiedzeniu 
Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Publicznego:

− mieszkańców ul.  Robotniczej  i  ul.  Jana  Pawła  II  1A z  prośbą  o  uwzględnienie 
inwestycji  w  środkach budżetowych  na  rok  2011 utwardzenia  ul.  Robotniczej  – 
ksero pisma w załączeniu,

− mieszkańców ul. Brata Jakubczaka o uwzględnienie w budżecie miasta na rok 2011 
pieniędzy  na  budowę  ulicy  Brata  Jakubczaka  –  ksero  pisma  w  załączeniu  do 
protokołu.  

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Dariusz Wasilewski
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